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Spørgsmål nr. S 272 fra medlem af Folketinget Stine Brix (EL): 

”Mener ministeren, det vil være en god ide, at det indskrives i 
lov om forbud mod forskelsbehandling, at der ikke må for-
skelsbehandles på baggrund af handicap, således at loven er i 
overensstemmelse med FN's handicapkonvention, som Dan-
mark tiltrådte i 2009, og har ministeren tænkt sig at tage dette 
initiativ?”

Svar:

Jeg vil gerne understrege, at diskrimination af enhver form er uacceptabelt, 

uanset om det sker på baggrund af køn, seksuel orientering, etnicitet, reli-

gion eller handicap mv.

Jeg kan i den forbindelse henvise til social- og integrationsministerens be-

svarelse af 17. oktober 2011 af spørgsmål nr. S 102. Som det fremgår her-

af, er det regeringens klare intention, at personer med handicap skal be-

skyttes langt bedre mod diskrimination, end det er tilfældet i dag. Som det 

også fremgår af besvarelsen, vil social- og integrationsministeren hurtigst 

muligt søge afklaret, hvordan det bedst kan sikres, at personer med handi-

cap beskyttes mod diskrimination, og hvordan diskriminationsbeskyttelsen 

konkret kan udformes.

I øvrigt kan det tilføjes, at det forud for Danmarks ratifikation i 2009 af 

FN’s konvention af 13. december 2006 om rettigheder for personer med 

handicap blev vurderet, hvorvidt dansk lovgivning levede op til kravene i 

konventionen. Det var vurderingen, at dansk lovgivning er i overensstem-

melse med den pågældende konvention.

På den baggrund er det min opfattelse, at det ikke umiddelbart er nødven-

digt at foretage en ændring i lovgivningen af den karakter, som foreslås i 

spørgsmålet.


